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UCHWAŁA NR .................... 

RADY GMINY RADZANOWO 

z dnia 24 czerwca 2020 r. 

w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego finansowania oświaty 

Na podstawie art. 18 ust. 1, w związku z art. 7 ust.1 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym ( t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 713) oraz §15 ust. 2 pkt 3 uchwały Nr XLV/291/2018 Rady Gminy 
Radzanowo z dnia 26 września 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Radzanowo ( Dz. Urz. Woj. Maz. z 2018 r. , 
poz. 9216, ze zm.) Rada Gminy uchwala, co następuje: 

§ 1.  Przyjmuje się stanowisko dotyczace finasowania oświaty stanowiące załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2.  Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Radzanowo do przekazania niniejszego stanowiska: 

1) Prezydentowi Rzeczypospolitej Polskiej, 

2) Prezesowi Rady Ministrów, 

3) Marszałkowi Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej, 

4) Marszałkowi Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, 

5) Posłom i Senatorom z województwa mazowieckiego, 

6) Ministrowi Edukacji Narodowej, 

7) Samorządom gminnym z terenu województwa mazowieckiego. 

§ 3.  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Załącznik do uchwały Nr .................... 

Rady Gminy Radzanowo 

z dnia 24 czerwca 2020 r. 

Stanowisko  

Rady Gminy Radzanowo  

z dnia 24 czerwca 2020 r.  

dotyczące finansowania oświaty. 

My, Radni Gminy Radzanowo - przedstawiciele lokalnej społeczności, wyrażamy ogromny niepokój 
związany z obecną sytuacją finansową naszej "małej ojczyzny". Od pewnego czasu obserwujemy 
narastające zagrożenie podstaw finansowych funkcjonowania naszej Gminy. Naszym stanowiskiem 
pragniemy wyrazić dezaprobatę do sposobu obliczania oraz do samej wielkości subwencji oświatowej 
otrzymywanej przez Gminę Radzanowo. Uznając rolę oświaty i edukacji za priorytetową dostrzegamy 
konieczność efektywnego gospodarowania środkami pochodzącymi z budżetu państwa na realizację przez 
gminę zadań oświatowych. Niestety z roku na rok jest to coraz trudniejsze, gdyż działania Rządu RP coraz 
częściej zrzucają na samorząd finasowanie swoich poczynań. System subwencjonowania na jednego ucznia 
spowodował, że przeznaczone przez samorząd subwencje/dotacje dla szkół są niewystarczające i coraz 
większe, własne środki gmina musi przeznaczać na realizację zadań oświatowych takich jak: prowadzenie 
przedszkoli, organizację i finasowanie dowożenia, utrzymywanie i rozwój bazy oświatowej, dotowanie 
oświaty niepublicznej. 

W ostatnim czasie samorząd musiał się zmierzyć z nowo wprowadzonymi, generującymi dodatkowe 
obciążenia budżetowe, przepisami, np: tzw. "ustawa śmieciowa". Dodatkowo Gminę dotknął poważny 
spadek dochodów z tytułu udziałów w PIT i CIT. 

Na trudną sytuację finansów gminnych wpływa również finasowanie wzrastającej liczby dzieci objętych 
zajęciami z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej ale opartej na opiniach (a nie orzeczeniach) 
z poradni psychologiczno-pedagogicznej. Z naszego punktu widzenia problematyczne jest również 
finasowanie urlopu dla poratowania zdrowia dla nauczycieli. Czy nie można  zakwalifikować tegoż urlopu 
jako niezdolności do pracy i opłacanie go ze środków ZUS? 

Skala podwyżek dla nauczycieli jak i pracowników administracji i obsługi w ciągu ostatnich dwóch lat, 
system osiągania średnich wynagrodzeń, bez zapewnienia wystarczających środków na ten cel, bardzo 
poważnie wpływa na inwestycje gminne. Samorząd zobowiązany jest dbać o zrównoważony 
i wszechstronny rozwój gminy i nie może sobie pozwolić na realizację jedynie zadań oświatowych. 

Mając na uwadze powyższe, apelujemy o zwiększenie subwencji oświatowej do realnego poziomu, gdyż 
kwota subwencji naliczana przez Ministerstwo jest zbyt niska, a algorytm, stanowiący podstawę wyliczenia 
środków przeznaczanych przez państwo na cele oświatowe, nie zapewnia obiektywnego, jasnego 
i przejrzystego sposobu wyliczania potrzebnych na ten cel środków. Ponadto wnioskujemy o pełne pokrycie 
z budżetu państwa planowanego w 2020 roku wzrostu wynagrodzeń nauczycieli szkół i przedszkoli, poprzez 
realne zwiększenie kwoty części oświatowej subwencji ogólnej i dotacji przedszkolnej. 

Pozostawienie kwestii finasowania oświaty w obecnym kształcie doprowadzi gminę do znaczącego 
ograniczenia realizacji gminnych zadań, w tym szczególnie inwestycyjnych, co będzie miało negatywny 
skutek na rozwój gospodarczy gminy i całej lokalnej społeczności.
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UZASADNIENIE

Mając na uwadze aktualną sytuację finansową Gminy i czując odpowiedzialność za zrównoważony

i wszechstronny jej rozwój członkowie komisji Rady Gminy Radzanowo na posiedzeniach komisji wyszli z

inicjatywą, aby wyrazić swoje stanowisko w związku z problemami występującymi w finasowaniu oświaty.

Stanowisko Rady Gminy Radzanowo jest przyłączeniem się do głosu Związku Gmin Wiejskich

Rzeczpospolitej Polskiej, podnoszącym problem niedoszacowania kosztów realizacji zadań z zakresu

oświaty i nawarstwiających się w związku z tym problemów z zarządzaniem oświatą.

Stanowisko Rady Gminy Radzanowo w tej sprawie jest również wezwaniem do podjęcia działań

zapobiegających pogłębianiu się deficytu w samorządzie prowadzącym do zapaści w gminnych finansach.
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